
 
 

 
Schriftelijke vragen ex art. 41 RvO 
 
Groningen, 30 september 2016  
Betreft: vragen VVD inzake ontgroeningen bij studentenverenigingen 
 
 
Geacht college, 
 
Gisteren werd op de website van de Gemeente Groningen1 een bericht 
geplaatst dat de RUG, Hanzehogeschool en de Gemeente Groningen af 
willen van ontgroeningen bij studentenverenigingen. Dit als reactie op 
de recente incidenten bij de studentenvereniging Vindicat Atque Polit, 
waar onder andere een aspirant-lid tijdens de ontgroening hoofdletsel 
heeft opgelopen2. De college-voorzitter van de RUG geeft zelfs aan 
Groningen als eerste Nederlandse stad ontgroeningsvrij te willen 
maken3. 
 
De VVD en Student & Stad zijn verbaasd dat de gemeente af wil van 
ontgroeningen. Wanneer er strafbare feiten worden gepleegd tijdens 
een ontgroening, moeten de daders hiervan worden aangepakt. Dat 
staat wat de VVD en Student & Stad betreft buiten kijf. De VVD en 
Student & Stad zijn echter ook van mening dat een incident bij één 
vereniging niet mag worden gebruikt om de ontgroening bij alle 
verenigingen en voor vele studenten af te schaffen. Hierdoor worden 
niet de plegers van strafbare feiten gestraft, maar juist de studenten 
van goede wil die lid willen worden van een studentenvereniging. 
 
De VVD en Student & Stad zien daarom geen oplossing in het 
afschaffen van ontgroeningen, maar het aanpakken van de strafbare 
feiten. Iedereen die een strafbaar feit pleegt, dient te worden 
aangepakt. Of dat nou midden in de samenleving is of binnen de 
muren van een besloten vereniging.  
 
Het artikel op de gemeentelijke website legt de focus echter op de 
ontgroening van studentenverenigingen in plaats van op de delicten. 
Hierdoor komen Vindicat en andere studentenverenigingen in kwaad 
daglicht te staan. Wat de VVD en Student & Stad betreft zeer onterecht, 
want wij kennen de Groningse studentenverenigingen als verenigingen 
                                       
1 https://gemeente.groningen.nl/actueel/nieuws/rug-gemeente-groningen-en-
hanzehogeschool-groningen-willen-af-van-ontgroening 
2 http://www.dvhn.nl/groningen/Aspirant-lid-Vindicat-in-ziekenhuis-door-
ontgroening-21664109.html 
3 http://www.dvhn.nl/groningen/RUG-wil-af-van-ontgroeningen-21667335.html 



 
 

die zich hard maken voor de stad. Die juist betrokkenheid bij de stad 
en Stadjers onderdeel maken van die - op dit moment verfoeide - 
ontgroeningen. Op deze manier worden de verkeerde mensen gestraft.  
 
Naar aanleiding van het bovenstaande hebben de fracties van de VVD 
en Student & Stad de volgende vragen aan u: 
 
1. Klopt de berichtgeving op de website van de gemeente 

(inmiddels verwijderd), dat de gemeente af wil van de 
ontgroening bij studentenverenigingen? Zo ja, is het college het 
met ons eens dat een voorstel tot afschaffen van ontgroeningen 
overlegd had moeten worden met de gemeenteraad? 

2. Valt onder de definitie ‘ontgroeningen’ ook de 
kennismakingsweekenden van studieverenigingen? 

3. In hoeverre worden studentenverenigingen zelf bij mogelijke 
plannen betrokken? 

4. Is het college het met de VVD en Student & Stad eens dat we 
strafbare feiten los moeten zien van (studentikoze) 
ontgroeningen? 

5. Is het college het ook met de VVD en Student & Stad eens dat 
een incident niet gebruikt kan worden om ontgroeningen af te 
schaffen? 

6. In verschillende media wordt gesproken over een 
cultuurverandering. Naar wat voor verandering streeft het 
college? Is het college van mening dat de overheid zich moet 
uitspreken over de cultuur binnen verenigingen? 

7. Vindt het college dat de gemeente een rol heeft bij de keuzes 
van studentenverenigingen om al dan niet een ontgroening (die 
in vele vormen bestaat) te organiseren? Zo ja, waarom? 

8. De aangiftebereidheid lijkt niet erg hoog bij 
studentenverenigingen. Hoe worden verenigingen nu en in de 
toekomst aangemoedigd om het doen van aangifte gebruikelijk 
te maken bij strafbare feiten? 

9. Is het college het met de VVD en Student & Stad eens dat nu niet 
de daders van strafbare feiten worden gestraft, maar juist alle 
studenten van goede wil die lid willen worden van een 
studentenvereniging? 

10. Hoeveel ervaring (in dagen) heeft het college zelf met 
ontgroeningen? 

 
Hoogachtend, 
 
S.A. Koebrugge    A. Banach 
VVD fractie     Student & Stad 


